
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XVII/08

Protokół
Z obrad

XVII Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 16 października 2008 roku w godz. Od 10.00 do 11.40 w Urzędzie Miasta w
Chełmnie, sala nr 4, odbyły się obrady XVII Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli:
1. Radni Rady Gminy w liczbie 15 na 15 ogółem. Obrady prawomocne;
2. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
3. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
4. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
5. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
Marcin Pilarski – Pracownik UG;
9. Edward Rączka – Radca Prawny;
10. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 2.
P.  Przewodniczący na podstawie  listy obecności  stwierdził  quorum.  Posiedzenie  otworzył
Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych radnych i pracowników
UG. 

Ad. 3.
P.  Przewodniczący przedstawił  wniosek  Wójta  o  wprowadzenie  do  porządku  uchwały w
sprawie zmiany uchwały Nr XVI/110/08 Rady Gminy Chełmno z dnia 18 września 2008 r. w
sprawie zmian do budżetu Gminy Chełmno na 2008 rok (zał. Nr 1). Proponuje wprowadzenie
tej uchwały w punkcie 7, a pozostałe w porządku otrzymują numery następne po 7. 
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawkę. Wynik głosowania: 15 „za”.
Przewodniczący przedstawił  porządek  posiedzenia  (zał.  Nr  2)  i  poddał  go w całości  pod
głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 4.
Przedstawienie  uchwał  Rady  Gminy  Chełmno  podjętych  na  poprzedniej  Sesji  oraz
sprawozdania z ich realizacji. (zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag. 

Ad. 5.
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt przedstawił odpowiedzi na interpelacje (zał. Nr 4) Nie zgłoszono uwag. 
P. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie nowych interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje i zapytania:

1. P. Urtnowski spytał, czy odpady, które są wywożone na pola z oczyszczalni, nie
powinny  - jak obornik – być worane w ciągu 3 dni? 
P. Wójt odpowiedział, że nie ma takich obwarowań.

1



2. P. Zawal spytała, czy to prawda, że od przyszłego roku będą podwyżki wywozu
śmieci, ponieważ dowiedziała się, że składowisko nie prowadzi selektywnej zbiórki
odpadów i będzie musiało płacić z tego tytułu kary. 
P. Wójt odpowiedział, że jest to prawda.

3. P. Zawal spytała, czy jest możliwość pozyskania środków z zewnątrz na odnowienie
tabliczek na budynkach mieszkalnych.
P. Wójt odpowiedział, że niestety ale to „zadanie” należy do mieszkańców gminy i
sami muszą dbać o to, aby ich domy były ponumerowane.

4. P. Urbański ponawia prośbę by PZD postawił zieloną tablicę z nazwą miejscowości z
dwóch stron Łęgu.

5. P. Urtnowski zgłosił, że w Kolnie koło szkoły  znak „dwa ostre zakręty” jest
uszkodzony, należy to jak najszybciej naprawić.

6. P. Krzywdziński prosi by wysłać do rolników okólnik, by sprzątali drogi po pracach
polowych. Na drogach jest sporo, ziemi a przy deszczowej pogodzie jest to
niebezpieczne.

7. P. Janowska zgłosiła, ze kilka dni temu odbyły się powiatowe zawody sportowe w
sztafecie 8x1000 chłopców i 8x800 dla dziewcząt. Powiat niestety się nie postarał,
młodzież nawet nie otrzymała medali. Były tylko medale grupowe. Przecież 2.5 złza
medal to nie są wielkie pieniądze, a bardzo motywują młodych ludzi do pracy. Prosi
by powiat pamiętał o wszystkich zawodach i zabezpieczał środki na wydające się
„błache cele”.
P. Wójt powiedział, że P. Marcin Pilarski jako radny powiatowy zgłosi tę sprawę na
Komisji zajmującej się sportem. 

8. P. Pasiński zgłosił, że w Ostrowiu Świeckim bobry ścinają wierzbę, która znajduje się
przy linii wysokiego napięcia. Stwarza to zagrożenie. Należy usunąć drzewo jak
najszybciej.

9. P. Pasiński zgłosił również, że w Ostrowiu jest „plaga” dzików. Niszczą uprawy i
mieszkańcy będą składali wnioski do koła o odszkodowania.
P. Krzywdziński jako członek koła łowieckiego wyjaśnił, że niestety w ostatnim czasie
ilość dzików jest bardzo dużym problemem. Niestety nie ma zbytu na mięso, poza tym
mięso dzika nie nadaje się w tym okresie do spożycia, bo zwierzęta są okresie
godowym. Jeśli chodzi o bobry to koła łowieckie nie mają pozwoleń na odstrzał tych
zwierząt.

10. P. Mikrut zgłosił, że maszynka, która odgarniała pobocza, spowodowała problemy z
dojazdami do pól. Ziemia została zagarnięta na drogi dojazdowe do pól, w niektórych
miejscach nawet zostały zasypane rowy. Należy zwrócić się z zapytaniem do PZD czy
będą zbierać tą ziemię, a jeśli nie, to niech wyślą kilka osób by odgarnęły ziemię z
dróg dojazdowych.

Ad. 6.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (zał. Nr 5).
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P. Przewodniczący poprosił o sprawozdanie z Komisji Rady Gminy Chełmno.
P.  Janowska – Przewodnicząca Komisji  Spraw Socjalnych i  Samorządowych przedstawiła
sprawozdanie z posiedzenia komisji.

Ad. 7.
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Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/110/08 Rady Gminy Chełmno z dnia 18
września 2008 roku w sprawie zmian do budżetu Gminy Chełmno na 2008 rok. (Zał. Nr
6)
P. Skarbnik wyjaśniła, że w § 1 pkt 1 uchwały z dnia 18 września musi być dodany
punkt  dotyczący limitów  zobowiązań  z  tytułu  emisji  papierów  wartościowych  oraz
kredytów  i  pożyczek  zaciąganych  na  sfinansowanie  deficytu  przejściowego  i
planowanego. Niestety w poprzedniej uchwale zostało to pominięte, a musi się w niej
znaleźć, dlatego ta uchwała pojawiła się dziś na sesji.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Chełmno do Stowarzyszenia Lokalna Grupa
Działania „Vistula – Terra Culmensis – Rozwój przez Tradycje”. (Zał. Nr 7)
P. Pilarski wyjaśnił, że konieczność podjęcia uchwały wynika ze zmian jakie zaistniały
w  przepisach  dotyczących  funkcjonowania  Lokalnych  Grup  Działania.  Wszystkie
gminy,  na  obszarze  których  działa  LGD  winny  stać  się  członkiem  zwyczajnym
stowarzyszenia.
Przystępując  do  stowarzyszenia  są  szanse,  aby  otrzymać  pieniądze  szczególnie  dla
sołectw, przedsiębiorstw, agroturystyki itp.
P. Przewodniczący spytał jaka jest składka członkowska w LGD?
P. Pilarski wyjaśnił, że składka będzie wynosiła ok. 1000 zł. 
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i podał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”. 

Ad. 9.
Uchwała  w  sprawie  określenia  warunków  i  trybu  wspierania  finansowego  rozwoju
sportu kwalifikowanego na terenie Gminy Chełmno. (Zał. Nr 7a)
P. Wójt wyjaśnił, że dofinansowanie działalności sportowej dotychczas odbywało się na mocy
Ustawy o Pożytku Publicznym  i Wolontariacie, a co za tym idzie także uchwalanego
rokrocznie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. Wynikało to stąd, że
Ustawa o sporcie kwalifikowanym dawała możliwość dofinansowania sportu, ale określała
jednocześnie cel takiego dofinansowania – jako  stypendia i nagrody dla zawodników (art.35 i
37. Ustawy). To budziło sporo kontrowersji głównie podczas kontroli przez RIO. 
Okazuje  się  jednak,  że  podobnie  zastrzeżenia  RIO  budzi  finansowanie  sportu
kwalifikowanego z Ustawy o Pożytku Publicznym i Wolontariacie. O ile finansowanie imprez
rekreacyjnych  i   kultury  fizycznej  jest  absolutnie  dopuszczalne,  to  wątpliwości  stwarza
głównie finansowanie sportu zorganizowanego z mocy przepisów tej ustawy. Organizowanie i
realizacja zawodów sportowych jest bowiem zadaniem związków sportowych, a nie zadaniem
własnym gminy.  
23 sierpnia 2007 r. została uchwalona Ustawa o zmianie ustawy o sporcie kwalifikowanym
oraz niektórych innych ustaw. ( Dz. U. Z 2007 r. Nr 171 poz. 1208)
Najistotniejsza zmiana dla przedmiotu sprawy dotyczy art. 2 ustępy 2 i 3. 

- ust. 2 otrzymał brzmienie:  Jednostki samorządu terytorialnego mogą wspierać, w
tym finansowo, rozwój sportu kwalifikowanego, z zastrzeżeniem ust. 3  
– ust. 3 (dodany)  Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, w drodze

uchwały, określi warunki i  tryb wspierania, w tym finansowego, rozwoju sportu
kwalifikowanego.  
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Stąd  właśnie  projekt  Uchwały,  która  ma  określić   warunki  i  tryb  wspierania,  w  tym
finasowego, rozwoju sportu kwalifikowanego.  
Cytując Ministra Sportu i Turystki z odpowiedzi na interpelację posła Kłopotka  (pismo nr
BG-1-070/I-133/08 z 25.02.2008) można powiedzieć, że istota zagadnienia sprowadza się do
wykazania, ze dane zadanie związane ze wsparciem sportu kwalifikowanego mieszczą się w
ramach upowszechniania kultury fizycznej i sportu oraz, że mieszczą się w zakresie lokalnym
i stanowią zaspokajanie potrzeb zbiorowych wspólnoty, o których mowa w art.  6. i  art.  7
ustawy o samorządzie gminnym.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 10.
Uchwała w sprawie zasad wydzierżawiania nieruchomości, gdy po umowie zawartej na
czas określony do lat trzech strony zawierają kolejne umowy. (Zał. Nr 8)
Na posiedzenie zaproszono P. Annę Kosińską. 
P. Kosińska wyjaśniła, że w związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym w art.
18 ust. 2 pkt 9 lit. a, oraz  ustawy o gospodarce nieruchomościami w art. 23 ust. 1 pkt
7a, konieczne jest ustalenie zasad wydzierżawiania, gdy po umowie zawartej na czas
oznaczony do lat 3 strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama
nieruchomość.  Uchwała  umożliwi  sprawne  gospodarowanie  nieruchomościami  z
gminnego zasobu nieruchomości.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 11.
Uchwała w sprawie użyczenia szatni i boiska sportowego w Starogrodzie. (Zał. Nr 9)
P. Kosińska wyjaśniła, że Gminny Klub Sportowy „Gwiazda” Starogród wystąpił z prośbą o
dalsze  użyczenie  budynku  szatni  sportowej  oraz  boiska  sportowego  położonego  w
Starogrodzie.  Na  zawarcie  kolejnej  umowy  użyczenia,  której  przedmiotem  jest  ta  sama
nieruchomość, potrzebna jest zgoda Rady Gminy.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”,
1 „wstrzymujący”.

Ad. 12.
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości. (Zał. Nr 10)
Pani Kosińska wyjaśniła, że Pani Maria Słowińska wyraziła zgodę na nieodpłatne przekazanie
działki  na  cele  publiczne,  pod  budowę  skrzyżowania  na  drodze  gminnej  w  Rożnowie.
Realizacja tego ma na celu zwiększenie bezpieczeństwa użytkowników drogi.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 13.
Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Brzozowie, gm. Kijewo
Królewskie, zajętej pod drogę relacji Chełmno – Osnowo. (Zał. Nr 11)
P. Kosińska wyjaśniła, że P. Jadwiga Daczkowska zwróciła się z wnioskiem o uregulowanie
stanu prawnego działki  nr 48/2 położonej w Brzozowie,  zajętej  pod drogę gminną oraz o
wypłacenie odszkodowania. Działka ta została wydzielona w 1986 roku w związku z budowa
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drogi  gminnej  relacji  Chełmno  –  Osnowo.  Państwo  Jadwiga  i  Arkadiusz  Daczkowscy
wyrażają zgodę na zbycie nieruchomości za kwotę 6600.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 14.
Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Dorposzu Chełmińskim. 
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  informował  już  wcześniej  o  tej  sytuacji  radnych.  Prezes  Rolniczej
Spółdzielni Produkcyjnej w Dorposzu Chełmińskim, Pan Sławomir Jędrzejczak, zwrócił się z
wnioskiem,  aby  Gmina  Chełmno  nabyła  drogę  znajdująca  się  na  dz.  Nr  16/3  i  81/2  w
Dorposzu Chełmińskim, ponieważ RSP udostępnia drogę rolnikom, a ponosi koszty podatku
od dróg. RSP proponuje, aby sprzedać działki na rzecz Gminy Chełmno, za kwotę 16 tys. zł.
Jest to jedyna droga w Dorposzu Chełmińskim udostępniająca dojazd do pól w międzywalu.
Grunty w miedzywalu posiada 7 rolników i RSP. Jeśli gmina nie odkupi tych działek RSP
zamknie drogę dla rolników.
P. Madej  – przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki wodnej i Ochrony
Środowiska poinformował radę,  że  komisja odwiedziła to  miejsce na jednym z posiedzeń
wyjazdowych. Proponuje, żeby jednak Wójt ponegocjował jeszcze by cena była niższa.
P. Wójt powiedział, że RSP, chce taką cenę jak za grunt rolny.
P. Urbański powiedział, że RSP chce sprzedać „to, co kiedyś wybudowało Państwo Polskie”,
droga była utwardzona, a RSP chce teraz za nią troszkę za duże pieniądze. 
P. Przewodniczący dodał, że jeśli Rada podejmie tą uchwałę to stworzy się swoisty precedens
i za jakiś czas znajdzie się więcej chętnych do tego by sprzedać gminie drogi.
P. Kaczmarczyk powiedział, że kiedyś wszystkie grunty za wałem należały do RSP, a RSP
sprzedało te grunty rolnikom nie zapewniając im w ten sposób dojazdu do własnych pól. 
P. Przewodniczący powiedział, że należałoby zejść do ¼ ceny rynkowej.
P.  Urbański  powiedział,  że nie jest  pewien na 100% czy wszystkie grunty w międzywalu
należały kiedyś do RSP. są trzy wjazdy na miedzywale – koło P. Oleksego, P. Sysoła i P.
Wyrębskiego.
P. Kosińska wyjaśniła, że nie ma tam żadnej drogi publicznej.
P. Wójt proponuje by nie przyjmować uchwały, to będzie dalszy punkt wyjścia do negocjacji .
P.  Przewodniczący odczytał  uchwałę  i  poddał  ją  pod  głosowanie.  Wynik  głosowania  14
„przeciw”, 1 „wstrzymujący”.

Ad. 15.
Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Wielkich Łunawach. (Zał.
Nr 12)
P. Kosińska wyjaśniła, że zgodnie z uchwałą Rady Sołeckiej Sołectwa Wielkie Łunawy z dnia
15 września 2008 roku Sołectwo przeznaczyło na zakup działki 3 500 zł. Sołectwo Wielkie
Łunawy zamierza przeznaczyć działkę pod plac zabaw. Pani Grażyna Zięba wyraziła zgodę na
sprzedaż działki na rzecz Gminy Chełmno za kwotę 7 000 zł.
P.  Przewodniczący  powiedział,  że  będzie  to  precedens,  ponieważ  sołectwo  nigdy  nie
kupowało nieruchomości.
Nie zgłoszono pytań.
P.  Przewodniczący odczytał  uchwałę i  poddał  ją pod głosowanie .  Wynik głosowania:  15
„za”.

Ad. 16.
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Informacja o analizie oświadczeń majątkowych Radnych oraz pracowników Gminy Chełmno.
(Zał. Nr 13-14)
P.  Przewodniczący  odczytał  informacje  o  oświadczeniach  majątkowych  radnych  i
pracowników Urzędu Gminy Chełmno.
Do informacji nie zgłoszono uwag.

Ad. 17.
Czynności końcowe.
P. Krzywdziński poinformował komisje rolna o tym, że widział drogi z kamienia utwardzane
masą emulsyjną. Należy się temu przyjrzeć.
P.  Kłos  prosi  by ponowić  okólnik  do  rolników  w sprawie  niszczenia  dróg  przy pracach
polowych.

Nie zgłoszono więcej spraw.

Na tym obrady XVII Sesji zakończono.
Protokolant
............................
Chełmno, dnia 20.10.2008 roku.
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